
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 

P r o t o k ó ł   Nr XIX/08 
 
z XIX-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 26 lutego 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 15,30. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecna usprawiedliwiona – radna M. Orzechowska. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
 - Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele lokalnej prasy  
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XVIII - tej sesji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście  
    Lubawskim za rok 2007. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
    Miasto Lubawskie na 2008 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do     
    Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  
      Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Jana Kopiczyńskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 13 głosach 
„za” i 1 wstrzymującym wybrała radnego – Jana Kopiczyńskiego na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad. 
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Ad. pkt. 4 
Protokół z XVIII-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – A. Kłosowski oraz pozostali 
radni nie zgłosili zastrzeŜeń do protokołu. Protokół z XVIII-tej sesji  Rady Miejskiej został 
przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (14 „za”).  

 
Ad. pkt. 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska poinformowała o rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego NK. 0911-69/08 z dnia 06 lutego 2008 r. dot. uchwały Nr 
XVI/99/07 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27 grudnia 2007 r. w 
sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagradzania 
nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania, stwierdzając: Wojewoda 
wskazał na nieprawidłowe sformułowanie trzech paragrafów dotyczących ustalenia 
wysokości dodatku funkcyjnego dla nauczycieli. Państwo podjęliście w uchwale zasadę, Ŝe 
uchwala się najniŜszą stawkę, natomiast nie była określona stawka maksymalna. Wojewoda 
zarzuca, Ŝe jest to nieprawidłowe. Natomiast zdumiewający jest fakt, Ŝe dokładnie taka sama 
treść została w roku ubiegłym przyjęta przez nadzór Wojewody, opublikowano ją w 
Dzienniku Urzędowym W W-M i nie dopatrzono się najmniejszych nieprawidłowości.  W 
tym czasie nie zmieniły się przepisy, a my powtórzyliśmy ten zapis dokładnie tak jak on 
brzmiał w roku ubiegłym, więc co najmniej dziwne jest to rozstrzygnięcie. Proponuję jednak 
nie blokować sprawy i nie występować do NSA tylko ponownie przyjąć projekt o podobnej 
treści i przesłać do Wojewody. 
Radny – B. Cieplak 
Czy w ustawie jest zapis, Ŝe obowiązuje górna stawka? 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska 
Nie ma. 
Radny – B. Cieplak 
To odwołać się do NSA. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Tylko procedura jest długa. 
Radny – B. Cieplak 
Nie moŜna jednak pozwolić, aby kaŜdy inaczej prawo interpretował. Kiedyś trzeba to 
przeciąć, albo my mamy racje albo p. Wojewoda. Wojewodowie się zmieniają, poglądy się 
zmieniają, a prawo jest jedno dla wszystkich. 
Radny – M.Deja 
Odnośnie zarządzenia burmistrza z dnia 20 lutego 2008 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości lokalowych przeznaczonych do sprzedaŜy:  poł. przy ul. Działyńskich 20 oraz 
przy ul. Grunwaldzkiej 30. Czy ceny tych lokali zostały skalkulowane przez rzeczoznawcę, 
gdyŜ są bardzo niskie. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Aby przystąpić do przekazania lokalu dotychczasowemu uŜytkownikowi na podstawie aktu 
notarialnego musi wpierw nastąpić wycena. Taka wycena w przypadku jednej, jak i drugiej 
nieruchomości miała miejsce. Obowiązuje nas jeszcze uchwała, która mówi, ze 
dotychczasowy najemca ma prawo do zakupu tego lokalu z bonifikata 95%, a wiec za 5% 
jego wartości. Ponosi ponadto wszystkie obciąŜenia związane ze sporządzeniem aktu 
notarialnego, a grunt jest częścią udziałową wspólnoty, która tam jest zorganizowana. 
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Rada przyjęła powyŜszą informację nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
 

Ad.pkt.6 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał odpowiedź na interpelacje i 

wnioski radnych z XVIII-tej sesji Rady Miejskiej w dniu 12 lutego  2008r.  (pismo z dnia 
20.02.08 r. OR.0065-13/08), stanowiące zał. nr 4 do protokołu. 
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – A. Kłosowski 
W dniu  13.02.08 r. po ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 12.02.08 ukazał się artykuł na 
stronie internetowej Nowego Miasta, gdzie redaguje p. Podkomorzy. Odczytał fragment 
treści: 
„ We wtorek radni spotkali się juŜ w odnowionej sali posiedzeń Urzędu Miejskiego, co trudno 
było nie zauwaŜyć, a rzecz zainspirowała radnego Kłosowskiego do złoŜenia zapytania o 
partycypację starostwa w poniesionych kosztach. Jak wiadomo z sali korzystają nawzajem 
dwa samorządy, a dzieje się to na podstawie podpisanego między nimi porozumienia. 
JednakowoŜ ostatnia umowa waŜna była do końca ubiegłego roku. Burmistrz Miasta 
informowała w swej odpowiedzi, Ŝe stosowna nota została wysłana. Pytany następnego dnia  
starosta nic na ten temat nie wiedział …”. Wobec powyŜszego mam pytanie do p. Burmistrz: 
kto mówi nieprawdę, czy p. Burmistrz czy p. starosta ? 
Radny – J. Kopiczyński 
Zapytał o: 
-  szczegółowe rozliczenie środków jakie zostały rozdysponowane w ubiegłym roku na sport 
w róŜnych postaciach, 
-jakie są plany dotyczące boiska treningowego b. ”Dąbrówki”, na którym darń została 
zebrana, a trawy nie wsiano. Pierwsze boisko treningowe, które było wyremontowane jest w 
stanie fatalnym, 
- jak najszybsze usunięcie ogrodzenia stadionu, które znajduje się w stanie tragicznym z 
uwagi na wiele wyłamanych płyt. Dotychczasowe ogrodzenie moŜna wykorzystać na 
ogrodzenie wewnętrzne, aby nie było widać od strony ulicy. Natomiast ogrodzenie 
zewnętrzne powinno być estetyczne z siatki. NiezaleŜnie czy zrobimy tam graffiti czy nie to 
błoto z ul. Jagiellońskiej i tak pokryje to ogrodzenie, 
- na moje zapytanie kiedy zostanie naprawiony chodnik przy ul. Jagiellońskiej otrzymałem 
odpowiedź, Ŝe to leŜy w gestii Dyrekcji Okręgowej. Z tym, Ŝe chciałbym wiedzieć jakie kroki 
p. Burmistrz poczyniła,  Ŝeby chodnik został naprawiony. Ewentualnie trzeba by go 
wyprofilować, przełoŜyć płytki lub na odcinku, na którym  została ułoŜona nowa 
nawierzchnia naleŜałoby równieŜ ułoŜyć nową nawierzchnię chodnika, 
- dzisiaj chciałbym podziękować p. Danielowi Cieplakowi i poprzedniemu zarządowi. Ci 
ludzie w roku ubiegłym nakładem swojego czasu wolnego i niemałych środków materialnych 
uzyskali licencję na grę naszej druŜyny w III lidze na 2 lata, co jest jakimś  sukcesem. Jak 
równieŜ doprowadził przez cały sezon, nie będąc członkiem zarządu, do końca sezonu rundy 
jesiennej. Dzisiaj mamy następne zawirowania. Pan Daniel Cieplak  mimo wszystko podjął 
rękawice. UwaŜam, Ŝe naleŜałoby mu pochylić czoła i podziękować, pomóc ewentualnie w 
dalszym działaniu, gdyŜ jest to bardzo odwaŜna decyzja. Tyle co wiem to juŜ podziękowanie 
otrzymali za to, Ŝe była niedostateczna ilość ochraniarzy zawodowych na meczu z OKS 
Olsztyn. W wyniku działań operacyjnych zostali postawieni w stan oskarŜenia. Nie wiem kto 
sobie zadał trud liczenia ochraniarzy, czy było ich 12,15 czy 17.  Jeśli tak będziemy działali ja 
gwarantuję państwu, Ŝe my się naprawdę doczekamy działaczy społecznych. Staniemy się 
tym co się mówi – miastem emerytów. Chciałbym podziękować tym młodym ludziom, którzy 
się poświęcili, dali swoje pieniądze niemałe, a w zamian  za to otrzymali podziękowanie, jak 
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by powiedzieć równieŜ w naszym imieniu. I tu ze swej strony ja protestuję przeciwko takiemu 
traktowaniu działaczy społecznych. Mogę tylko zaprotestować, a czy państwo się 
przyłączycie – Wasza sprawa. Ci, którzy do tego doprowadzili powinni się przynajmniej 
zarumienić, a jeśli nie to wystąpić i powiedzieć, Ŝe my chcemy być teraz działaczami 
społecznymi i prowadzić działalność społeczną. 
Radny – A. Straus 
KS. Drwęca , Stowarzyszenie Kupców Nowomiejskich  i biznesmeni proszą o wspólne 
spotkanie władze miasta. Termin zostanie ustalony. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Spotkanie z inicjatywy Klubu z nowomiejskim biznesem było w czwartek. Ja nie byłem na 
tym spotkaniu. Nie wiem jakie są jego skutki w sensie pozytywnym: ilu było biznesmenów, 
co zadeklarowali. Dlaczego kurator nie zaprosił przedstawicieli Rady na to spotkanie?  
Radny – A. Straus 
Nie wiem. 
Radny – B. Cieplak 
-odpowiedniego przygotowania prowadzonych prac budowlanych. Wczoraj zostałem 
wyciągnięty przez obywatela miasta  z pracy raz  z racji zajmowanego stanowiska – ochrona 
środowiska i jako  radny miejski na roboty budowlane przy ul. Piastowskiej z zarzutem, Ŝe się 
drzewa  niszczy bez pozwolenia. Rzeczywiście są uszkodzone drzewa, nawet są wywroty, 
natomiast nie ma Ŝadnego pozwolenia na tego typu działania. UwaŜam, Ŝe jakaś reakcja z tej 
strony powinna być, gdyŜ to jest bezprawne, 
- jak długo będzie jeszcze stał oszpecający miasto kiosk „Ruchu” przy ul. Jagiellońskiej. Z 
takim problemem zwrócił się wczoraj do mnie obywatel miasta, 
- w miejscu, gdzie nastąpiło uszkodzenie drzew znajduje się ujęcie wody pitnej dla miasta, 
które jest zardzewiałe i woda leci we wszystkich kierunkach, na które oczywiście 
dokumentacja jest – pozwolenie wodno-prawne, lecz nie ma strefy bezpośredniej. Przy ujęciu 
obowiązuje strefa bezpośrednia – 8m., w której nic nie moŜna robić. Wprawdzie w tej chwili 
nie czerpie się z tego ujęcia wody, lecz jest to ujęcie czynne. Dlatego proszę o podjęcie 
stosownych działań w kierunku uregulowania tego problemu, 
Radna – M. Czernysz 
- jak będzie wyglądał remont ul. Podleśnej ? W zeszłym roku został przeprowadzony remont, 
a dziury zostały zasypane tylko tłuczniem i piaskiem, a najbliŜszy deszcz  piasek wymył. 
MoŜe naleŜałoby  uŜyć trwalszego materiału,  bo szkoda zaangaŜowanych pieniędzy. 
Radny – J. Obuchowski 
- doraźnego wyrównania równiarką bądź zasypania nawierzchni ulic na oś. Marianowo 
Przyjęty plan remontów dotyczy prac na kilka miesięcy, nie da się go wykonać natychmiast. 
Radny – M. Deja 
Czy p.przewodniczący miał oficjalną informację odnośnie spotkania  KS. Drwęca z 
biznesem? 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Rozmawiałem z kuratorem Cieplakiem n/t organizacji tego spotkania, ale Ŝadne pismo do 
Rady nie wpłynęło. 
Radny – M. Deja 
- jakie słuŜby odpowiadają za znaki drogowe przy ulicach miejskich: straŜ miejska czy 
policja. Od miesiąca znak: uwaga dziecko na drodze jest przy Przedszkolu Miejskim 
odwrócony w druga stronę.Czy to z przyczyny, Ŝe za chwile będzie zdjęty czy teŜ ani policja 
ani straŜ miejska tego nie widzi, 
- czy kredyt w wysokości 5 mln. zł., który w ubiegłym roku zaciągnęliśmy jest juŜ 
uruchomiony i czy spłacamy odsetki, 
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- czy kładka dla pieszych przez Drwęcę ma pozwolenie terminowe na uŜytkowanie i do kiedy 
będzie funkcjonowała. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Zapytał radnego Strausa i radnego Deję czy są zadowoleni z odpowiedzi p. Burmistrz na 
interpelację z poprzedniej sesji. 
Radny – A. Straus 
Tak. 
Radny – M. Deja 
Dziękuję za odpowiedź. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał złoŜoną na piśmie 
interpelację radnego – A. Strausa w sprawie ponownego rozpatrzenia przez odpowiednią 
komisję Rady Miejskiej planu remontów ulic Wjazdowej i Nad Drwęcą, stanowiącą zał. nr 5 
do protokołu.  

Ad.pkt. 7 
Wprowadzenia do sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowym Mieście Lubawskim dokonała – Kierownik Ośrodka – E. Rogowska. Stanowi na 
piśmie zał. nr 6 do protokołu. 
Rada Miejska przyjęła przedmiotowe sprawozdanie, nie wnosząc uwag. 
 
                                                                    Ad. pkt. 8 
Opinię Komisji BudŜetu i Finansów do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2008 rok przedstawił Przewodniczący 
Komisji – J. Oelberg. Opinia na piśmie stanowi  zał. nr 7 do protokołu. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie ( 14”za”) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIX/116/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 9 
 
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto 
Lubawskie do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” 
dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska. 
W wyniku dyskusji Burmistrz Miasta –A. Kopiczyńska zobowiązała się do uzupełnienia 
informacji, w szczególności w zakresie udziału gminy miejskiej w ewentualnych dochodach 
Związku. 
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do 
Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
Rada Miejska jednomyślnie ( 14 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIX/117/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
 

Ad. pkt.10 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2008 r. Rada Miejska przy 11 głosach „za”, 1 przeciwnym i 2 
wstrzymujących podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIX/118/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 
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Ad. pkt. 11 

 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski 
Burmistrz Miasta- A. Kopiczyńska  
Proponuję pisemny tryb udzielenia odpowiedzi na wszystkie interpelacje w ciągu 14 dni. 
Radny B. Cieplak 
Osobiście chciałbym dzisiaj otrzymać odpowiedź odnośnie drzew. Czy będą podjęte 
natychmiastowe działania. Chciałbym otrzymać zapewnienie, Ŝe takie rzeczy więcej nie będą 
się zdarzały. 
Burmistrz Miasta- A. Kopiczyńska  
Nie jestem w stanie na dzień dzisiejszy stwierdzić co było, a co ma być zrobione. Muszę  
pewne rzeczy z autopsji stwierdzić, nadać bieg sprawie i dopiero wtedy będę mogła udzielić 
informacji. Dzisiaj pracownik otrzyma polecenie zdiagnozowania problemu. 

Ad. pkt. 12 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XVIII-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Jan Kopiczyński                                                                              Andrzej Nadolski 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


